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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem adnak érdemi választ a kormánytagok a 
képviselői kérdésekre?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A koronavírus-járvány elleni hatékony küzdelem egyik alapvető feltétele, hogy a társadalom jól 
informált legyen a vírussal kapcsolatos minden eseményről, kormányzati döntésről és az életüket 
befolyásoló, vírussal kapcsolatos egyéb körülményről. A megfelelő tájékoztatás pozitív hatásait jól 
szemlélteti Új-Zéland példája, aki rendkívül hatásosan küzdött a koronavírus-járvány ellen.

Sajnálatos módon Magyarországon ez a tájékoztatás hiányos. Az elmúlt hónapokban számos kérdést
nyújtottam be a Kormány különböző tagjaihoz, de ezek a kérdéseim javarészt megválaszolatlanok 
maradtak. Amikor érdemi válaszokat kaptam, akkor is csak kérdéseim töredékére adtak választ a 
kormánytagok. Az érdemi válasz helyett sokszor csak ismétlődő politikai paneleket küldenek 
számomra, amelyek vesszőre pontosan megegyeznek korábbi válaszokkal.

A Kormány tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 94/2018. (V. 22.) Korm. rendelet 92. § (1) 
bekezdés 3. pontja értelmében az emberi erőforrások minisztere felel az egészségügyért. A 
járványügyi készültség során működő Operatív Törzs feladatairól szóló 286/2020. (VI. 17.) Korm. 
rendelet 2. § (1) bekezdése alapján a Törzset rendészetért felelős miniszter vezeti. Több más esetben
pedig azt láthattuk, hogy egyes más minisztereknek is jelentős hatásköreik vannak a vírus elleni 
védekezés vonatkozásában (így például a Külgazdasági és Külügyminiszternek, többek között, a 
lélegeztetőgépek beszerzése kapcsán).

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Sajnos a fent felsorolt miniszterek egyike sem adott érdemi választ a hozzájuk feltett kérdéseimre 
annak ellenére, hogy az Alaptörvény 7. cikk (1) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 



2012. évi XXXVI. törvény 42. § (2) bekezdése alapján a kormánytagok kötelezettsége a képviselői 
kérdések megválaszolása. Bizonyára Miniszterelnök Úr is egyetért velem abban, hogy ez esetben a 
válasz nem jelenthet pusztán egy, a kérdésre küldött, a feltett kérdésekkel sokszor kapcsolatba se 
hozható dokumentumot. A válasznak érdemi információt tartalmazó dokumentumnak kell lennie. Ez
következik abból is, hogy az írásbeli kérdés a parlamenti képviselő egyik eszköze a Kormány 
ellenőrzésére.

Felhívnám tisztelt Miniszterelnök Úr figyelmét arra is, hogy amikor a kormányának tagjai nem 
adnak választ a hozzájuk feltett kérdésekre, akkor nem csak az én kérdéseimet hagyják figyelmen 
kívül, hanem a magyar választópolgárokkal szemben is tiszteletlenek. Ahogyan bizonyára 
Miniszterelnök Úr is tisztában van vele, az Emberi Jogok Európai Bírósága a Castelles v. Spain 
ügyben kifejtette, hogy a képviselők véleménynyilvánítási szabadsága fokozott védelmet élvez arra 
való tekintettel, hogy ők nem csak a saját véleményüket, hanem választóik és az általuk képviseltek 
véleményét is megjelenítik. Az ilyen fajta véleménynyilvánítás és a Kormány ellenőrzésének 
elengedhetetlen feltétele, hogy a képviselők megfelelő információkkal rendelkezzenek a Kormány 
tevékenységéről. Az írásbeli kérdések szerepe ráadásul a parlamenti ülések hiánya miatt 
felértékelődik, hiszen ez marad az egyetlen, „folyamatosan” működő ellenőrzési eszköz.

Fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszterelnök Urat:

1) Kihez kell a koronavírus-járvány alatt az írásbeli képviselői kérdéseket intézni annak érdekében, 
hogy azokra érdemi válaszokat kapjak?

2) Milyen eszközökkel biztosítja Miniszterelnök Úr, hogy a kormányának tagjai érdemi válaszokat 
adjanak a hozzájuk intézett kérdésekre?

3) Mit kíván tenni Miniszterelnök Úr annak érdekében, hogy a kormány tagjainak érdemi válaszok 
adása iránti hajlandósága javuljon?

4) Amennyiben a jövőben az összes, koronavírus-járvánnyal kapcsolatos kérdést Miniszterelnök 
Úrnak teszem fel, akkor tud-e garanciát adni arra Miniszterelnök Úr, hogy ezekre a kérdésekre 
valódi, érdemi válaszokat kapok?
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